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Läkemedelskommittén   

Läkemedelscentrum   
Handläggare Datum Diarienummer 

Emma Åkesson 2023-11-16 HSN/231048 

 
 Plats Teams kl. 13-15 

Närvarande Malgorzata Antoniewicz, ordförande   
Emma Åkesson, tf. sekreterare  
Susanne Carlsson  
Max Wirén 
Bodil Håkansson Hardin  
Dilshad Ismail 
Evelina Sundström 
My Lindgren  
Rose-Marie Trapp  
Eric LeBrasseur  
Mats Andersson (kl. 13-14) 
Tony Spinord Westberg 
Per Stalby 
Ulrika Framner 
Taivo Kipper 
Bengt Norberg 
 
Särskilt inbjudna: 
Jannette Grahn Vera Gajardo 
Ulrika Nyhammar och Miranda Fredriksson 
 

Förhinder  Tomas Ahlqvist 

 

§ 72. Val av justeringspersoner 

Eric Le Brasseur och Max Wirén utsågs att justera dagens protokoll jämte 
ordförande.  

§ 73. Godkännande av föregående mötesprotokoll  

Protokollet godkänns.  

Beslutspunkter 

§ 74. Rekommenderade läkemedel 2024 

Läkemedel och Miljö 
Miranda Fredriksson och Ulrika Nyhammar presenterade arbetsgruppens 
ändringsförslag. Ett nytt stycke som handlar om att bidra till en minskad 
förskrivning och att alltid överväga icke-farmakologisk behandling föreslås läggas 
till. Läkemedelskommittén föreslår att länk till miljöplanen läggs till i avsnittet. Det 
kan även vara aktuellt att lägga in direktlänk till flera sidor som nämns i avsnittet. 
Det får ses över vid arbete med digitala reklistan. 

Beslut: avsnittet godkänns.  

Hjärta-kärl 
Per Stalby presenterade ytterligare förändringar i delen om ischemisk hjärt-
kärlsjukdom och hjärtsvikt, jämfört med mötet 28 september. Brilique ska användas 
i 12 månader. Det har tidigare stått 11 månader för att anpassa till 
förpackningsstorlek, men nu finns bättre anpassade förpackningar. Justering i 
laddningsdos inför PCI. Generika på Pradaxa (dabigatran) finns tillgängligt och 
utbytespil läggs till. I avsnittet specificeras det att järn ges vid EF<50%. I rubriken 
symtomatisk hjärtsviktsbehandling läggs det till att behandling kan vara aktuellt 
oavsett EF. Direktlänk till SCORE ska läggas till. 
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Läkemedelskommittén föreslår att det under rubriken ”Dosreduktion njurfunktion” 
ska stå substansnamn och produktnamn inom parentes i stället för enbart 
produktnamn. Det ska anges på samma sätt som t.ex. Multaq längst ner i stycket. 
SGLT-2-hämmare står på olika sätt i avsnittet och det behöver harmoniseras.  

Beslut: avsnittet godkänns efter ovanstående ändringsförslag från 
läkemedelskommittén.  

Antikoagulation 
Medlemmar från terapigrupp antikoagulation har skickat in ett förslag på att 
meningen om acetylsalicylsyra i kombination med dipyridamol kan tas bort.  

Diskussion om terapigrupp antikoagulation kan delas upp så att stroke ingår i 
terapigrupp neurologi. Delen om DVT med mera kan neurologi inte ta ansvar för. 
Malgorzata Antoniewicz ser över fortsatt arbete med avsnittet.  

Beslut: avsnittet godkänns.  

Anemi 
Malgorzata Antoniewicz har haft kontakt med hematolog som anser att det är 
viktigt att ha kvar information om metylmalonat. Läkemedelskommittén föreslår 
därför att det kvarstår.  

Beslut: avsnittet godkänns.   

Levnadsvanor 
Jannette Grahn Vera Gajardo presenterade arbetsgruppens ändringsförslag. En 
inledande text har lagts till så stycket är lite längre än innan. Årtal 2021 tas bort 
som tillägg i namnet på FYSS. Delen om ansvarig utgivare tas bort. Länk ska vara 
direkt till e-fyss. Vid framtagande av digitala reklistan tas beslut om länk ska finnas 
på startsidan eller under fliken Levnadsvanor. 

Delen om FaR är specifikt för Värmland. Övriga delar är samma nationellt. 
Vårdprogram med ytterligare Värmlandsanpassning är under framtagande. 
Sidhänvisningar och direktlänkar ska ses över. 

Jannette Grahn Vera Gajardo uppdaterar avsnittet med läkemedelskommitténs 
ändringsförslag och skickar en ny version. 

 

Beslut: Avsnittet godkänns med ovanstående ändringsförslag.  

Gikt 
Det är vid mötet inte helt klart om informationen som finns i årets version ska 
behållas, eller om avsnittet ska tas bort. Det undersökes vidare efter mötet.  

§ 75. Läkemedelskommitténs seminarium – digitalt eller fysiskt? 

Beslut: Seminarierna får ny tid klockan 13–15 och alla fyra under 2024 blir digitala.  

Informations- och diskussionspunkter 
 

§ 76. Hantering av frågor från media 

Det inkommer en del frågor till läkemedelskommittén från bland annat lokal och 
nationell media. Under hösten har en annan region fått förfrågan om att lämna ut 
siffror på läkemedelsförskrivning på enhetsnivå. Malgorzata Antoniewicz har haft 
kontakt med regionens jurist angående riktlinjer för utlämnande av information 
kring förskrivning. Om vi är tveksamma angående sekretess ska jurist kontaktas.  
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Förfrågningar och svar måste inte gå via regionens pressansvariga men det kan 
vara till hjälp. Pressansvarig eller kommunikationsavdelningen kan ge stöd i 
hantering av ärenden. Läkemedelskommittén brukar generellt inte lämna ut 
statistik på arbetsplatskod-nivå, och det är sällan vi får så specifika önskemål.  

§ 77. Information kring uppdaterade dokument i Vida 

Det finns många dokument i Vida som beskriver arbete med läkemedel i regionen. 
Det är oklart i hur stor utsträckning våra dokument når verksamheten. Olika sätt att 
nå ut med information diskuteras. Det är viktigt att det finns representation i 
arbetsgrupper från olika områden när övergripande dokument tas fram. 
Dokumentägare är ansvarig för att information sprids.  

Läkemedelskommittén är tillsammans med läkemedelscentrum ansvariga utgivare 
av läkemedelsnytt och det är vår främsta informationskanal. Alla medlemmar har 
ett gemensamt ansvar för att information sprids där.  

Enligt rutin i regionen ska nya övergripande styrdokument för hela hälso- och 
sjukvården spridas via nyhetsbrev Chef.  

§ 78. Program för presentation av Rekommenderade läkemedel 2024 

Malgorzata Antoniewicz visar förslag på program för dagarna. Programmet har 
skickats till terapigruppsordförande i de grupper som är utvalda att presentera. Alla 
har inte tackat ja ännu. Alla grupper har 15 minuter för presentation.  

§ 79. Datum för vårens möten och arbetsdag för Rekommenderade läkemedel  

Datum för vårens möten fastställs till 15/2, 14/3, 18/4 och 23/5 klockan 13–15 på 

teams. Kallelser skickas i Outlook.  

Datum för arbetsdag med framtagande av Rekommenderade läkemedel 2025 
fastställs till den 19 september i Regions hus, Galaxen. På förmiddagen är det 
arbete i terapigruppen och klockan 13–16 sammanträder läkemedelskommittén.  
En sammanställning av alla läkemedelskommitténs aktiviteter med tid och datum 
skickas ut efter mötet.  

§ 80. Läkemedelsutbildning för ST-läkare 2023 

40 ST-läkare deltog på utbildningen och 39 svarade på utvärderingen. Det var 

många positiva kommentarer och medianvärdet var 5 (skala 1–6) på både innehåll 

och framförande. Nästa år hålls utbildningen måndag och tisdag vecka 37, den 9–

10 september. Tony Spinord Westberg och Rose-Marie Trapp deltog som 

föreläsare och deltar gärna även nästa år. Det framkom en del önskemål om att ha 

grupparbete även dag 2. Möjliga teman är barn-graviditet eller infektion-miljö.  

§ 81. Material från Region Skåne: Goda råd är inte dyra – om att undvika 

onödiga läkemedelskostnader 

Malgorzata Antoniewicz förmedlade vidare ett önskemål från områdeschef 

öppenvård om att ta fram liknande rekommendationer för Värmland. Vi enas om att 

alla läkemedelskommitténs medlemmar läser igenom dokumentet till nästa 

sammanträde. Aktuella områden att börja arbete med diskuteras då.  

§ 82. Övrigt 

- Ansvarig för uppdatering av läkemedelslistan 
Eric Le Brasseur berättade om ett ärende där läkemedelslistan innehöll 
många dubbla ordinationer. Regionens riktlinje hantering av 
läkemedelslistan beskriver ansvar för ordinationen. Vid framtagandet av 
riktlinjen deltog representanter från flera olika områden och verksamheter 
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bland annat från öppenvården, slutenvården, läkemedelscentrum, 
chefläkare och MAS.  
 
Vi diskuterar vilka åtgärder och aktiviteter som kan vara aktuella. Det är 
bra att visa goda exempel och inte bara då det gått fel. Viktigt att i 
sammanhanget tänka på varför det inte blir gjort. Alla är ansvariga för att 
följa riktlinje, hålla läkemedelslistan aktuell och påminna varandra.  
 
Det pågår mycket dialog inom patientsäkerhetskommittén och hos 
chefläkare om avvikelser i läkemedelslistan. Malgorzata Antoniewicz 
kontaktar chefläkare för slutenvården för fortsatt dialog.  

- Läkemedel som ingår i behandling  
My Lindgren lyfter om det finns någon övergripande riktlinje i regionen för 
vilka läkemedel som ingår i en behandling och bör rekvireras i stället för att 
förskrivas på recept. Det handlar till exempel om profylaxdos av antibiotika.  
Det finns ingen regiongemensam rutin, men det bör kanske tas fram. My 
Lindgren skickar vidare mer information för fortsatt utredning.  
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